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PROTOKÓŁ Nr III/2018 
trzeciej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

odbytej w dniu 28 grudnia 2018 roku  

w Miejskim Ośrodku Kultury w Jezioranach 

przy ul. Konopnickiej 4 
 

 

Pan Bogusław Wierzbicki - Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach  powitała 

wszystkich przybyłych na III sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Następnie otworzyła III sesję Rady i oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 

– lista obecności radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu, lista obecności sołtysów 

stanowi załącznik nr 26, lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 27.  

Na sekretarza obrad powołana została Radna Teresa Parzonka. 

 Obrady rozpoczęto o godz. 10.00 zakończono o godz. 12.30. 
 

Pani Bogusław Wierzbicki - Przewodniczący Rady: „Jeśli nie, to ja zgłoszę dwie zmiany. 

Pierwsza to wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 4, w podpunkcie 6 tj. rozpatrzenia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad ustalenia i wysokości diet oraz zasad 

ustalania należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych dla Radnych Rady 

Miejskiej i po drugie, proszę o zdjęcie z porządku punktu 8, czyli przyjęcia protokołu z I sesji, 

a to z przyczyn technicznych, nie udało się tego wydrukować i Państwu udostępnić. 

Głosujemy proszę Państwa nad pierwszą poprawką.”  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Radna Teresa Parzonka: „Obecnych Radnych 11, głosów za 11.” 

Przewodniczący Rady: „Czyli wprowadzamy jako podpunkt 6, punktu 4 zmieniającą uchwałę 

w sprawie zasad ustalenia i wysokości diet oraz zasad ustalania należności z tytułu zwrotu 

kosztów podróży służbowych dla Radnych Rady Miejskiej w Jezioranach.  

Teraz przegłosujemy zdjęcie z porządku obrad punktu dotyczącego przyjęcia protokołu  

z I sesji.”  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Radna Teresa Parzonka: „Obecnych Radnych 11, głosów za 11.” 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad po zmianach. 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 

2. Uchwalenie budżetu gminy na 2019 rok: 

            a)   wystąpienie Burmistrza w sprawie projektu budżetu, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

http://bip.jeziorany.nowoczesnagmina.pl/?a=10638
http://bip.jeziorany.nowoczesnagmina.pl/?a=10638
http://bip.jeziorany.nowoczesnagmina.pl/?a=10638
http://bip.jeziorany.nowoczesnagmina.pl/?a=10638
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c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

d) odczytanie wniosków Komisji uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 

e) odczytanie wniosków Komisji nie uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 

f) dyskusja nad projektem budżetu, 

g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

3. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2019-2030: 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jeziorany na lata 2019-2030, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

d) dyskusja nad Wieloletnią  Prognozą Finansową Gminy Jeziorany na lata 2019-

2030, 

e) głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jeziorany na lata 2019-2030. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 

2) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku  

i żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 

3) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie  dożywiania w formie  posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych  dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata  

2019-2023, 

4) przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 2019, 

5) uchylenia uchwały w sprawie opłaty miejscowej oraz w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie  miejscowości, w których pobiera się  opłatę miejscową, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad ustalenia i wysokości diet oraz zasad 

ustalania należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych 

Rady Miejskiej, 

7) zmian w budżecie gminy na 2018 rok, 

8) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2018-2030. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

6. Interpelacje i wnioski radnych. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

      8.   Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Ad. 2. Uchwalenie budżetu gminy na 2019 rok: 

 

            a) wystąpienie Burmistrza w sprawie projektu budżetu, 

Pani Katarzyna Kolibowska - Skarbnik Gminy: „Tylko powiem, że ogólne dochody gminy 

zostały ustalone na 2019 rok na 50 milionów złotych, w tym dochody bieżące 32 miliony 

złotych, majątkowych mamy ponad 17 milionów złotych. Wydatki budżetu gminy  
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w wysokości 55 232 048 złotych, zgodnie z załącznikiem nr 2, w tym mamy wydatki 

majątkowe, czyli nasze inwestycji ponad 24 miliony złotych. Na 2019 roku fundusz sołecki 

zgodnie z załącznikiem nr 11 wynosi 365 404,91 zł. To są tylko inwestycje zaplanowane na 

2019 rok, czy będą realizowane zależy od programów, czy dostaniemy środki i na pewno 

będziemy w ciągu roku robić autopoprawkę do projektu budżetu. Budżet jest bardzo duży, są 

to ogromne kwoty. Raczej nie jesteśmy w stanie zrealizować wszystkich inwestycji w 2019 

roku.” 

Przewodniczący Rady- „Proszę Państwa, oczywiście, kwestia ta była poruszana dużo szerzej 

na Komisjach. Także Radni się szerzej z tym zapoznali.”                     

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

 

Pani Danuta Zawolska – Sekretarz Gminy odczytała opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

 

Pan Józef Kaniuga – Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

i Rolnictwa przedstawił wspólną pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu budżetu 

gminy Jeziorany na 2019 rok oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 

2019-2030,  

 

d) odczytanie wniosków Komisji uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 

 

Pani Danuta Zawolska - Sekretarz Gminy - „Burmistrz akurat w tym momencie nie określił 

zmian w projekcie budżetu zadań inwestycyjnych, przyjął projekt w obecnym kształcie.” 

 

e) odczytanie wniosków Komisji nie uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 

 

Nie było. 

 

f) dyskusja nad projektem budżetu, 

 

Radny Andrzej Szuwalski - „Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, 

kilka słów na temat tego budżetu, który dzisiaj będziemy przyjmować. Nie wiem, czy 

Państwo pamiętacie, rok temu, jak poprzedni Pan Burmistrz, Pan Leszek Boczkowski, 

omawiał budżet na rok 2018, że budżet bardzo wysoki, napięty, duże pole do inwestycji. 

Wydatki wtedy miały wynieść ponad 43 miliony złotych. Budżet przyszłoroczny 

zaplanowany jest 55 milionów złotych, jaki wniosek z tego można by wysnuć? Zaplanowane 

wydatki na 43 miliony złotych, wydaliśmy ponad 42 miliony złotych. Z wydatków 

majątkowych zaplanowanych w 2018 roku, z 13,5 miliona złotych zostało zrealizowane  
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8,9 miliona złotych, w tym roku wydatki majątkowe mamy zaplanowane na ponad 24 miliony 

złotych. Dlaczego o tym mówię, dlatego, że w nawiązaniu tu do Pani Skarbnik, że wszystko 

to zależy, jakie programy pomocowe ogłosi Wojewoda, jakie będą możliwości pozyskania 

dodatkowych środków na inwestycje, które są tutaj planowane. Kwestie planowane muszą 

być w budżecie, gdyż niezaplanowane inwestycje nie mają podstaw i możliwości do starania 

się o jakiekolwiek środki na dofinansowanie tych inwestycji. Mimo, iż przeraża wizja 

wydatków majątkowych 24,5 miliona złotych na ten rok, w porównaniu z 13 milionami 

złotych z zeszłego roku, ale jak wspomniałem, wszystko to zależy od tego, jakie będą 

programy pomocowe, z czego będzie można skorzystać. Co się z tym jeszcze wiąże, proszę 

Państwa tu jeszcze jedna rzecz, która może budzić pewne wątpliwości, to jest taka, że 

planowane zadłużenie w zeszłym roku było na prawie 16 milionów złotych, na rok obecny 

jest to prawie 21 milionów złotych. Tu mogą być pewnego rodzaju obawy, ale to też jest 

związane z tym, co mówiłem wcześniej, że w przypadku zrealizowania wszystkich 

zaplanowanych inwestycji i uzyskania wszystkich zaplanowanych programów pomocowych, 

to niestety takie zadłużenie być może będzie. Ale, jeżeli te programy nie wejdą, bo Marszałek 

nie ogłosi, nie uzyskamy, to zadłużenie na pewno tak duże nie będzie. Z zadłużeniem wiąże 

się następna rzecz, jeżeli coś wykonamy, to już będzie, to będzie służyć mieszkańcom, będzie 

służyć wszystkim. Co poza tym, z takich rzeczy, które w tym budżecie mamy, to jest to, co 

Pani Skarbnik powiedziała, on jest bardzo płynny, że w ciągu roku te wszystkie zmiany 

poprawek, zmiany budżetu następują i myślę, że to nastąpi, bo ten budżet był za poprzedniego 

Pana Burmistrza, Pan obecny Burmistrz go przyjął. Naszym zadaniem i Urzędu Miasta jest 

wykonać swoją pracę w taki sposób, aby w jakimś stopniu, w jakiejś części go zrealizować. 

Muszę Państwu powiedzieć, że jest ambitny ten budżet, miejmy nadzieję, że wszystko nam 

się uda. Tyle ode mnie, takiej drobnej uwagi na temat budżetu.” 

Przewodniczący Rady: „Czy ktoś z Pań i Panów jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli nie, to 

Państwo pozwolicie, to powiem, że to jest taka troszeczkę dziwna sytuacja, że im będziemy 

mieli większe zadłużenie, tym Ja się będę bardziej cieszył, bo nie będzie, to mam nadzieję, 

zadłużenie, na podwyżki zasadnicze płac, szczególnie tam, gdzie nie powinny istnieć,  

a będzie to zadłużenie, które będzie widoczne w fasadach ulic, w nowych wodociągach. 

Niestety tak jest, że my jako gmina sami się nie wyżywimy, niestety, jeśli nie dostaniemy 

licznych dopłat, to właściwie nic nie zrobimy i będziemy się już staczać do tyłu i jak ktoś 

powiedział, że za kadencje lub dwie nie będzie Burmistrza, tylko Sołtys Jezioran, a wszyscy 

nie chcielibyśmy, żeby do tego doszło. Także liczę na to, że te pieniądze, które weźmiemy  

z tych pożyczek, będą mądrze wydane. Jeśli będą mądrze wydane, to trudno, dzisiaj połowa 

świata, jeśli niecały opiera się na kredytach i pożyczkach. Czasami się zastanawiam, jak to 

jest, skoro wszyscy są zapożyczeni, to kto to w końcu pożycza. My wiemy, że nie ma pomocy 

bez  jakiejś części, jakiegoś procenta pieniędzy, które musimy znaleźć.” 

g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi lub pytania do danej uchwały. 

Pytań nie było.  
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Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 radnych obecnych) 

 

podjęła uchwałę nr III/17/18 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok 

      która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 3. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2019-2030: 

 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jeziorany na lata 2019-2030, 

Pani Katarzyna Kolibowska - Skarbnik Gminy - „Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej 

gminy przewidywany na 2019 rok, opiera się tak, jak wspomniałam wcześniej na pierwszej 

uchwale, w której wpisuje się dochody, wydatki, z tego tytułu wynika kwota długu, która jest 

na 2019 rok 20 924 565,41 zł. Wieloletnia Prognoza opiera się na latach 2019-2030, to jest 

duży okres. To są wymienione dochody, wydatki, w szczególności są rozpisane spłaty 

kredytów w danych latach, jak np. 2019 mamy zaplanowane 488 883 zł i kolejne lata, które są 

na podstawie przewidywanych wpływów do 2030 roku, są rozpisane. W Wieloletniej 

Prognozie też mamy ujęte przedsięwzięcia, to są inwestycje, które są sporządzane na 

podstawie załącznika nr 4, naszej uchwały. To są też inwestycje, na które powinniśmy 

otrzymać zwrot środków.” 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

 

Pani Danuta Zawolska – Sekretarz Gminy odczytała opinie Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

 

Jak w punkcie 2c. 

 

d) dyskusja nad Wieloletnią Prognozą Finansową Gminy Jeziorany na lata 2019-

2030, 

 

Radny Andrzej Szuwalski - „Proszę Państwa, jak Pan Przewodniczący powiedział, uchwała  

o Wieloletniej Prognozy Finansowej jest nierozerwalnie związana z projektem budżetu,  

w związku z powyższym wynika z tego, że powinienem też zabrać głos tak, jak w poprzedniej 

uchwale. Wszystko dokładnie Pani Skarbnik omówiła, ta Wieloletnia Prognoza jest 

następstwem projektu budżetu, zawiera wszystkie składniki, które tam powinny być rozpisane 

na lata. Nad czym tu dyskutować, możemy dyskutować ewentualnie nad wysokością rat 

spłaty długu, czy ewentualnie jakichś innych składników, które tam są umieszczone, ale 

myślę, że osoba, która jest najbardziej kompetentna, Pani Skarbnik, w tej kwestii, która 
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najbardziej jest zorientowana, jak to wszystko powinno wyglądać, żeby to miało ręce i nogi  

i było skuteczne, sensowne i służyło temu, czemu ma służyć. Tyle tytułem, krótkiej opinii na 

temat Wieloletniej Prognozy Finansowej.” 

Przewodniczący Rady - „Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos? Ja powiem 

tylko, że z opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej wynika, że upadłość na razie nam nie 

grozi. Także już nie jest źle.”  

Następnie Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 

e) głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jeziorany na lata 2019-2030. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 radnych obecnych) 

 

podjęła uchwałę nr III/16/18 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2019-2030, 

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 

1) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 radnych obecnych) 

podjęła uchwałę nr III/18/18 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, która stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu 

 

2) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego 

z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 

– 2023, 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Po czym Rada przystąpiła do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 radnych obecnych) 

podjęła uchwałę nr III/19/18 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup 

posiłku i żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, która stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu 
 

3) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie  posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu”  na lata 2019-2023, 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 

 

Pytań nie było. 
 

Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 radnych obecnych) 

podjęła uchwałę nr III/20/18 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania  

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek  

w szkole i w domu” na lata 2019-2023, która stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 
 

4) przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 2019, 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 radnych obecnych) 

 

podjęła uchwałę nr III/21/18 

w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 2019, która 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 

 



8 

5) uchylenia uchwały w sprawie opłaty miejscowej oraz w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie  miejscowości, w których pobiera się  opłatę miejscową, 

 

Przewodniczący Rady - „Państwo wiecie, że te uchwały, które obowiązywały w niektórych 

miejscowości, w szczególności obiekty turystyczne do płacenia niewielkiej opłaty od 

przyjętych turystów. Okazało się, że jest to trudne do zweryfikowania, po drugie, są to tak 

niewielkie kwoty w skali gminy, że chyba ich obsługa księgowa kosztowała większe niż one 

przynosiły. W związku, z czym doszliśmy do wniosku, że nie ma sensu tworzyć jakiegoś 

prawa, które i tak nie będzie stosowane, jeśli nawet, to nie przyniesie żadnej korzyści.” 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17  do protokołu. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 radnych obecnych) 

 

podjęła uchwałę nr III/22/18 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie opłaty miejscowej oraz w sprawie 

uchylenia uchwały w sprawie miejscowości, w których pobiera się opłatę 

miejscową, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad ustalenia i wysokości diet oraz zasad                  

ustalania należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady 

Miejskiej, 

 

Przewodniczący Rady - „Tu się należy kilka słów wyjaśnienia. Proszę Państwa, jak wiecie,  

w poprzedniej uchwale, Radny, który nie przybył na sesję, względnie Komisję miał potrącaną 

kwotę 100 zł razy ilość nieobecności na Komisjach. Ja już wówczas twierdziłem, że Radni 

według mnie, ale nie tylko według mnie, są ludźmi dorosłymi i świadomie podejmowali 

obowiązek bycia Radnym i wszystko, co z tego obowiązku wypływa. Także obecność, bo 

były wówczas głosy, z resztą być może one się potwierdzą, oby nie, że mając pewność 

otrzymania tej niewielkiej kwoty Radny będzie sobie nie przychodził na sesje. Myślę, że to by 

źle o nas świadczyło. Ja nie bardzo w to wierzę. Natomiast wierzę, że czasami choroba, nie 

choroba, bardzo ważna jakaś przyczyna skutkuje tym, że Radny nie przychodzi. Dlatego 

zaproponowaliśmy by to zlikwidować. Tym bardziej, że jak Państwo wiecie nasze diety są 

stosunkowo niewielkie, w porównaniu do innych gmin. Ja już wychodzę krok do przodu, że 

chcemy doprowadzić do podobnej sytuacji u Sołtysów. Sołtysów, którzy powinni 

otrzymywać również pewną stałą, wiecie Państwo, że niewielką w naszej gminie, ale stałą 

dietę, a ich przychodzenie na sesję powinno być wynikiem ich dobrej woli i rozumienia 

funkcji, jakiej się podjęli. Proszę Państwa, jeszcze dodam, że są głosy, że będziemy mieli 

problemy z Panem Wojewodą, że może tego nie przyjąć. Ja w internecie sprawdziłem wiele 

gmin, w bardzo wielu gminach jest stosowane właśnie takie odejmowanie za niebycie, 

natomiast nigdzie się nie doczytałem, że jest to obowiązek, ale proponujemy przyjąć tą 

http://bip.jeziorany.nowoczesnagmina.pl/?a=10638
http://bip.jeziorany.nowoczesnagmina.pl/?a=10638
http://bip.jeziorany.nowoczesnagmina.pl/?a=10638
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uchwałę i zostawić to w rękach Pana Wojewody. Jeśli uzna, że mamy rację, to będziemy się 

cieszyć, jeśli nie, to będziemy się zastanawiać, co z tym fantem zrobić.” 

Radny Andrzej Szuwalski - „Uchwała ta w pewien sposób porządkuje też jeszcze jedną 

kwestię, w związku z tym, że zmieniła się Ustawa o Samorządzie Gminnym i powstało nowe 

ciało każdej Rady, Rady Gmin, Rady Powiatu, jak Komisja Skarg i Wniosków i Petycji  

i jeden z tych paragrafów właśnie to porządkuje. W związku, z tym, że przynależność do tej, 

czy innej Komisji związana jest z inną wysokością diety. Wcześniej nie było tej Komisji 

Skarg i Wniosków, nie było takich zapisów. Powstała Komisja Skarg i Wniosków dlatego ta 

uchwała porządkuje to, wyrównuje Radnych Komisji Skarg i Wniosków z rangą Komisji 

Rewizyjnej.” 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 

 

Pytań nie było. 
 

Następnie Radny Andrzej Szuwalski odczytuje projekt uchwały. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 radnych obecnych) 

podjęła uchwałę nr III/23/18 

w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie zasad ustalenia i wysokości diet 

oraz zasad ustalania należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

radnych Rady Miejskiej, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady - „Wrócę do Państwa Sołtysów, których tutaj część jest, proszę 

Państwa, w najbliższym czasie, w uzgodnieniu z Panem Burmistrzem, na pewno spotkamy 

się, przedstawimy dwie, trzy propozycje rozwiązania i miejmy nadzieję, że któraś z tych 

propozycji będzie Państwu odpowiadała, aczkolwiek przy tych pieniądzach, które ma gmina 

nikogo nie uszczęśliwi, ale szczęścia nikt nam nie obiecywał. Będzie to w bardzo szybkim 

czasie, żeby uporządkować te sprawy i mieć je, mówiąc kolokwialnie z głowy.” 

7) zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

Pani Katarzyna Kolibowska - Skarbnik Gminy - „Jak wczoraj wspomniałam na Komisji, tam 

zbiorcze dochody wydatków budżetowych nie uległy zmianie, to są po prostu zmiany, które 

nam są potrzebne do zamknięcia roku. Są to zmiany np. na wniosek podległej jednostki, które 

są potrzebne do zamknięcia roku. Także fundusz sołecki, który jeszcze jest realizowany, są to 

po prostu przesunięcia między paragrafami, które nie możemy wprowadzić do zarządzenia, 

musi to być w projekcie uchwały. Tak samo Wieloletnia Prognoza Finansowa, która też się 

nie zmieniła od tamtej uchwały z 11 grudnia. Nie wnoszą żadnych zmian.”  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 

 

Pytań nie było. 
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Następnie Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania, w wyniku którego - 10 głosów "za" 1 "głos 

wstrzymujący się" (11 radnych obecnych) 

 

podjęła uchwałę nr III/24/18 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

która stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 

8) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2030.   

Radny Andrzej Szuwalski odczytuje projekt uchwały. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania, w wyniku którego - 10 głosów "za" 1 "głos 

wstrzymujący się" (11 radnych obecnych) 

 

podjęła uchwałę nr III/25/18 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2030 

która stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady - „Przepraszam, ja zapomniałem, chciałem przeprosić, że Pana 

Burmistrza nie ma, ale ma ważne spotkanie ze Starostą, a z tym się mogą wiązać jakieś 

pieniążki do budżetu.” 

Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

 

Pani Danuta Zawolska - Sekretarz Gminy - "Powiem tylko, jakie prace były wykonane 

między sesjami, o reszcie Pan Burmistrz Państwa poinformuje. Oddano do użytku ulicę 

Parchimowicza. Odbiór odbył się 7 grudnia 2018 roku. Trwają prace na cmentarzu 

komunalnym w Jezioranach przy kładzeniu polbruku, termin odbioru 28 grudnia 2018 roku. 

W dniu 7 grudnia odebrano inwestycję, budowa mostu przy ulicy Konopnickiej, z uwagami 

do wykonanych robót. Termin ich wykonania ustalono na 15 kwietnia 2019 roku. 

Zaadaptowano w Miejskiej Wsi lokal, w którym znajdował się sklep, na mieszkanie 

chronione. Odbiór odbył się 4 grudnia 2018 roku. Mieszkanie te zostanie przekazane dla 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jezioranach i z tego, co Burmistrz mi mówił  

i w tracie jest załatwiana sprawa podłączenia energii elektrycznej. Oczyszczono rzekę 

Symsarny, od Jezioran do Wójtówki. Wykonano remont świetlicy w Polkajmach, 

wykonywali go pracownicy Centrum Usług Wspólnych. Wybudowano dwa przepusty  

w Miejskiej Wsi." 

Ad.6. Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Przewodniczący Rady - „Tu są pewnie zmiany, ja bym bardzo prosił Panią Pani Aniu, żeby 

Pani nas poinformowała, na czym będzie ta zmiana polegała.” 
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Pani Anna Gleszczyńska - inspektor ds. obsługi Rady i jednostek pomocniczych- 

„Konsultowałam sprawę z Panem Mecenasem. W związku ze zmianą ustawy o samorządzie 

gminnym, interpelacje i wnioski przez Państwa Radnych są składane na piśmie  

i przekazywane przez Pana Przewodniczącego dla Pana Burmistrza i Pan Burmistrz udziela 

odpowiedzi. Ponieważ w naszym Statucie jest zapis, że porządek obrad zawierać ma 

interpelacje i wnioski Radnych, więc ten punkt w porządku musi zostać dopóki Statut nie 

zostanie zmieniony, ale wnioski powinny i tak być składane na piśmie. Czyli w tym punkcie 

możecie Państwo złożyć interpelacje. Oczywiście nic się nie wydarzy, jeśli będzie ustnie 

złożona, bo i tak ten punkt istnieje w porządku, ale należy to jednak zrobić także na piśmie. 

Tak wygląda sytuacja, po konsultacji z Panem Mecenasem.” 

Ad.7.Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady - "Ja jeszcze w tych wolnych wnioskach, wrócę na moment do tej 

uchwały, którą podjęliśmy w sprawie diet Radnych i powiem jedną rzecz, że jest takie 

rosyjskie powiedzenie, które przetłumaczę na polski "wierz, ale sprawdzaj", prawda, więc my 

wierzymy, że wszyscy Państwo Radni, a w przyszłości Sołtysi będą się poczuwali do 

obowiązku bywania i bania udziału. Natomiast będzie to monitorowane, jeśli by się okazało, 

że zmiana tej uchwały wpłynie na absencję, to będzie trzeba pomyśleć w przyszłości nad tym. 

To nie jest żadna groźba, ale męskie przypomnienie, tego, że obowiązek jest przed dietą."       

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Nie było. 

   W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady stwierdził,  

że III sesja Rady Miejskiej w Jezioranach został zakończona. 

 

         Protokołowała                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej 

  /-/ Anna Gleszczyńska                                                          /-/ Bogusław Wierzbicki 

 

 

 

 


